
Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

29. 5. 2023 14:00–15:30 

 

Přítomní členové výboru: Martin Brabec, Hynek Janoušek, Ondrej Majer, Jan Mervart, 
Vladimír Mikeš, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

Alena Sarkissian informovala o schůzce s bývalým předsedou ZOO Jurajem Hvoreckým a 
harmonogramu předání agendy novým předsedům, zvl. aktualizace zápisu v Obchodním 
rejstříku a předání bankovního účtu. Předán již byl přístup k e-mailové schránce 
zoo@flu.cas.cz a maillistu zoo+. Předán již byl klíč od trezoru ZOO. Vzhledem k obtížím 
jeho stěhování Výbor odhlasoval (7 hlasů pro, 0 proti, 0 se zdrželo) zrušení trezoru, resp. 
jeho nabídnutí vedení ústavu, a uskladnění dokumentů a razítek v zamčené zásuvce u 
předsedy. Tuto agendu má na starost Hynek Janoušek. 

Jan Mervart sdělil, že na účtu je zhruba sto padesát tisíc Kč, vyzval tedy ke zvážení možnosti 
zřízení spořicího účtu. Výbor prodiskutoval možné částky, které by se na takový účet měly 
deponovat, a Pavel Nývlt slíbil, že dohledá nejnižší stav účtu z doby předchozí výboru. Proti 
zřízení spořicího účtu nezazněly námitky. 

Jelikož se za vedení účtu platí 75 Kč měsíčně, vyzval Jan Mervart také ke změně banky. 
Pavel Nývlt upozornil, že vzhledem ke zkušenostem minulého výboru půjde o složitou 
operaci. 

Jan Mervart dále uvedl, že předsedové převzali seznam členů a že pokračují v hledání 
člověka, který by byl ochoten převzít vedení hospodářské agendy. Upozornil, že členové 
z řad zaměstnanců hospodářské správy jsou vesměs v důchodovém věku a tuto agendu převzít 
nechtějí. Alena Sarkissian vyzvala k náboru nevědeckých pracovníků FLÚ do ZOO, což by 
výboru mj. usnadnilo potřebné konsultace. 

Alena Sarkissian upozornila, že v manuálu pro nové zaměstnance není informace o 
existenci ZOO. Pavel Nývlt slíbil, že zjistí, koho bude v té souvislosti třeba oslovit. 

Alena Sarkissian poté otevřela diskusi o prioritách činnosti výboru v příštích dvou letech. 
Vyzvala k identifikování tří prioritních oblastí, které budou jako takové uvedeny v mailu 
členům a o nichž výbor zahájí jednání se stávajícím vedením FLÚ. 

Jan Mervart upřesnil, že mail členům nebude programovým prohlášením, a že mezi 
prioritními by měla být témata k praktickému řešení i k debatám v rámci členské základny, od 
níž bude zásadní získat zpětnou vazbu, a že potřebné informace lze získat i od vedení ústavu. 

Alena Sarkissian a Hynek Janoušek navrhli jako prioritní dvě témata, která zazněla již na 
minulém setkání výboru, totiž průběh atestačního procesu a platové situaci zaměstnanců. 
Vladimír Mikeš upozornil, že atestace patří do širšího komplexu hodnotících procesů na 
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ústavu, jelikož v hodnocení jednotlivých zaměstnanců se odráží i mezinárodní hodnocení 
ústavu, a že platy jsou jen jednou částí obecnější problematiky pracovních podmínek. 
V následné diskusi, do níž se zapojili všichni členové Výboru, zazněly mj. následující body: 

• nutnost zohledňovat i situaci nevědeckých pracovníků ústavu; 
• nepostradatelnost spolupráce s jinými odborovými organizacemi na ústavech třetí 

vědní oblasti i na příslušných fakultách; 
• odmítnutí propouštění jako cesty k navýšení platů; 
• možnost veřejně požadovat snížení požadovaného pensa práce při zachování 

stávajících platů, aby tak bylo zaměstnancům umožněno hledat si i práci jinde; 
• problematičnost vyčleňování kmenových zaměstnanců; 
• problematičnost klíčové role vedoucích v atestačním procesu; 
• potřebu nastavit stejné podmínky pro všechny atestované zaměstnance bez ohledu na 

to, jaká komise je atestuje; 

Vladimír Mikeš v této souvislosti vyzval ke komentování Koncepce řízení FLÚ jediného 
kandidáta na ředitele ústavu, kde jsou tato témata též zmiňována. 

Jako prioritní témata byla na závěr této diskuse zvolena spravedlivé odměňování a 
spravedlivé hodnocení. 

Vladimír Mikeš a Jan Mervart upozornili na potřebu dalšího prioritního tématu: mezilidských 
vztahů, resp. konkrétněji vztahů s nově zřízenou Etickou komisí. 

Jan Mervart slíbil, že spolu s Alenou Sarkissian připraví návrh mailu členům s těmito 
prioritními body a žádostí o zpětnou vazbu. 

Jan Mervart zdůraznil nutnost komunikovat s členy dvojjazyčně. Pavel Nývlt slíbil, že 
zajistí překlad hromadného mailu do angličtiny. 

Alena Sarkissian navrhla zřídit pro komunikaci se členy profily na sociálních sítích Twitter a 
Facebook. 

Termín příštího jednání Výboru byl stanoven na pondělí 26. června od 14:00 do 15:30. 


